
 
 

PROTOKÓŁ Nr IX/03 
 

z IX posiedzenia Rady Gminy Mielnik 
w dniu 16 grudnia 2003 roku. 

 
Sesja Rady Gminy rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik o godz. 900 , 
zakończyła się o godz.1100. 
 
Radni nieobecni na sesji : 

1. Pan Marek Patkowski 

 

Lista obecności radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu. 
 

Otwarcia IX sesji Rady Gminy Mielnik dokonał jej Przewodniczący Pan Mieczysław 
Jaroszuk. 
Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że w sesji 
uczestniczy 14 radnych, co stanowi regulaminowe quorum do podejmowania prawomocnych 
uchwał. 
 
Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską. 
 

Do punktu 2. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym porządek obrad IX Sesji Rady Gminy  Mielnik. 
Brzmi on następująco : 

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2003r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Gminy Mielnik do Rady Społecznej 
SP ZOZ w Siemiatyczach. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych 
trzech kwartałów 2003r., przyjętej do wymiaru podatku rolnego na 2004r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

13. Wolne wnioski. 

14. Zakończenie obrad. 
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Do punktu 3. 
 

Przewodniczący Rady poinformował radnych, że protokół z poprzedniej sesji Rady 
Gminy wszyscy radni otrzymali, ponadto jest on wyłożony na sali obrad i jeżeli do końca 
sesji nie zostaną zgłoszone do niego uwagi lub poprawki, zostanie on przyjęty w takiej 
formie, w jakiej go sporządzono. 
 

Do punktu 4. 
 
Pan Wójt przedłożył Radzie Gminy sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między 
sesjami : 

� Wszystkie inwestycje, jakie planowano w roku bieżącym i na które odbyły się przetargi, 
zostały zakończone. Jakie to inwestycje to Pan Wójt nie wymieniał, ponieważ wszyscy 
radni brali udział w wyjazdowym posiedzeniu komisji i obejrzeli w terenie, w każdej wsi, 
to, co zostało zrobione. 

� Przygotowany został projekt budżetu na 2004 r., jest to bardzo realny budżet, jego 
dochody sięgają około 8 mln.zł. Z tego powodu zaplanowano sporo inwestycji, z czego 
najważniejsze to : 
- oczyszczalnia ścieków w Mielniku, 
- spore dotacje do dróg (104 tys.zł. do dróg wojewódzkich) 
- dokończenie chodników w Moszczonie Królewskiej, 
- modernizacja niebezpiecznego skrzyżowania w Radziwiłłówce. 

1/3 budżetu gminy jest przeznaczona na inwestycje i remonty, same kwoty na pewno nie 
będą mniejsze, a raczej ulegną zwiększeniu. 

� Zostało podpisane porozumienie ze Starostą Siemiatyckim na wykonanie mapy 
numerycznej Gminy Mielnik. Daje to tę możliwość, że każdy, kto zechce inwestować w 
naszej gminie, kupić lub sprzedać działkę, w każdej chwili będzie mógł, od ręki, w 
dowolnej skali, otrzymać wyrys tej działki. To znacznie usprawni obrót nieruchomościami 
w gminie. 

� Odbyły się dwa przetargi na zakup ciągnika, oba zostały unieważnione, ponieważ w obu 
przypadkach była tylko jedna oferta. Został dokonany zakup z wolnej ręki w firmie 
„PRONAR”, otrzymaliśmy od firmy znaczne obniżki w cenie. Dzisiaj ciągnik jest 
odbierany i być może jeszcze przed końcem sesji przyjedzie do Mielnika. Na 
wyposażeniu ciągnika jest pług śnieżny, co w zimie znacznie nam usprawni odśnieżanie. 

 
Rada Gminy przyjęła do wiadomości sprawozdanie złożone przez Pana Wójta. 

 
Do punktu 5. 

 
Pan Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść zgłoszonych przez radnych interpelacji : 

Interpelacja nr 26/03 Pana Kazimierza Toboty 
Czy prawdą jest, że są umarzane podatki dla właścicieli gruntów nieużytkujących ich, lecz 
wydzierżawiających je osobom trzecim ? W ilu przypadkach tak się dzieje ? 
Dlaczego na tablicy ogłoszeń nie są wywieszane listy podatników którym został umorzony 
podatek, mimo tego, że obowiązek takiego informowania istnieje ? 

(w zał. na str................prot.) 
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Interpelacja nr 27/03 Pana Jerzego Terebuna 
Mieszkańcy wsi Olchowicze proszą o oznakowanie ich miejscowości. Przyjezdni goście nie 
wiedzą gdzie są Olchowicze, z tego powodu jadą w kierunku Kudelicz. 

(w zał. na str................prot.) 
 
Zapytanie Pani Walentyny Wierzby 
Czy wpłynął do Urzędu Gminy, z Urzędu Skarbowego, podatek z tytułu transakcji sprzedaży 
działki leżącej naprzeciw Urzędu Gminy, w przeszłości należącej do KZK i z tytułu 
sprzedaży budynku Ośrodka Zdrowia w Mielniku ? 
 
Zapytanie Pana Stanisława Drozdowskiego 
Czy i kiedy będzie zainstalowana w Wajkowie, przy drodze gminnej do wysypiska, lampa 
oświetleniowa ? 
 
Zapytanie Pana Dariusza Klimczuka 
Pan radny przypomniał o sprawie ustawienia znaków na drodze do Wilanowa, a zwłaszcza 
znaku ograniczającego tonaż samochodów. Sprawa ta była zgłaszana w interpelacjach na 
poprzedniej sesji. 
 

Do punktu 6. 
 
Pani Skarbnik Gminy omówiła proponowane zmiany do budżetu gminy na 2003r. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr IX/50/03 w 
sprawie zmian w budżecie gminy na 2003r. 

(w zał. na str................prot.) 
 

Do punktu 7. 
 
Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia 
Wójta. 
 
Pan Kazimierz Tobota 
Stwierdził, że na posiedzeniu komisji, po wyjaśnieniach udzielonych do projektu uchwały, nie 
miał zastrzeżeń co do tej uchwały. Kiedy jednak spotkał się z mieszkańcami Mielnika i 
usłyszał jak negatywny wydźwięk wśród nich wywołała propozycja wzrostu wynagrodzenia 
Wójta o 1200 zł., sam nabrał co do tego wątpliwości. 
Zwrócił się z zapytaniem czy można Wójtowi obniżyć wynagrodzenie zasadnicze i kosztem 
tego dać dodatek specjalny? 
 
Pan Władysław Stankiewicz 
Rok temu, na sesji w dniu 5 grudnia, kiedy Rada Gminy ustalała Wójtowi wynagrodzenie, 
Pan Stankiewicz zgłosił propozycję ustanowienia dla Wójta dodatku specjalnego, wówczas 
otrzymał odpowiedź, że nie ma potrzeby przyznawania takiego dodatku. Teraz mówi się co 
innego na ten temat, ledwie rok minął od wyborów a już o 1200 złotych proponuje się 
zwiększenie  wynagrodzenia. Czy zakres obowiązków Wójta tak się rozszerzył, czy przez rok 
czasu tak mu przybyło pracy ? Czy jest to społecznie uzasadnione w stosunku do 
pracowników, którzy w skali roku otrzymali 100 lub 200 zł. podwyżki ? 
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Pan Sekretarz Gminy 
W odniesieniu do wypowiedzi Pana Toboty wyjaśnił, że wyłączną kompetencją Rady Gminy 
jest ustalanie wynagrodzenia Wójta. Nie ma przeszkód prawnych aby Rada Gminy podjęła 
uchwałę ograniczającą wynagrodzenie Wójta, to wszystko leży w gestii Rady. 
Ustosunkowując się do wypowiedzi Pana Stankiewicza Sekretarz wyjaśnił, że przyznanie 
dodatku specjalnego, w przypadku Wójta, nie jest obwarowane jakimiś dodatkowymi 
warunkami. Jest to dodatek obligatoryjny i bezterminowy. Obwarowania co do tego dodatku 
występują tylko w przypadku pracowników, dodatek dla nich można przyznać maksymalnie 
na rok czasu, w przypadku okresowego zwiększenia ich obowiązków służbowych lub 
powierzenia dodatkowych zadań o wysokim stopniu złożoności lub odpowiedzialności. 
W ubiegłym roku, przy ustalaniu wynagrodzenia Wójta, nie proponowano tego dodatku i nie 
wprowadzono go, ponieważ nie były jasne przepisy w tym temacie. W lutym 2003r. ukazało 
się nowe rozporządzenie Rady Ministrów w sprawie zasad wynagradzania i wymagań 
kwalifikacyjnych pracowników samorządowych zatrudnionych w urzędach gmin, starostwach 
powiatowych i urzędach marszałkowskich, gdzie już jasno zostało napisane, że dodatek ten 
wójtom się należy. 
 

Rada Gminy 10 głosami za, przy 4 głosach wstrzymujących się, podjęła uchwałę nr 
IX/51/03 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta. 

(w zał. na str................prot.) 
 
Pan Wójt stwierdził, że wystąpienie Pana Stankiewicza było bardzo napastliwe i wyprasza 
sobie używanie, wobec jego osoby, sformułowania: „Wójt sobie przyznaje wysokie 
wynagrodzenie”. 
 

(po przerwie) 
 

Do punktu 8. 
 
Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela 
Gminy Mielnik do Rady Społecznej SP ZOZ w Siemiatyczach. 
Proponuje się odwołanie z tej funkcji Pana Janusza Terpiała i powołanie na to miejsce Pana 
Mieczysława Jaroszuka – Przewodniczącego Rady Gminy Mielnik. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr IX/52/03 w 
sprawie wyboru przedstawiciela Gminy Mielnik do Rady Społecznej SP ZOZ w 
Siemiatyczach. 

(w zał. na str................prot.) 
 

Do punktu 9. 
 
Pan Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres 
pierwszych trzech kwartałów 2003r., przyjętej do wymiaru podatku rolnego na 2004r. 
Pan Wójt przypomniał, że wszystkie, podejmowane w dniu dzisiejszym uchwały, były 
szczegółowo omawiane na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy w dniu 11 grudnia 
br. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr IX/53/03 w 
sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych trzech kwartałów 2003r., 
przyjętej do wymiaru podatku rolnego na 2004r. 

(w zał. na str................prot.) 
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Do punktu 10. 
 
Pan Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od 
nieruchomości. 
Poinformował, że proponowane stawki podatku na 2004 r. są takie same jak w 2003r. Bez 
zmian pozostaną również zwolnienia  
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr IX/54/03 w 
sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości. 

(w zał. na str................prot.) 
 

Do punktu 11. 
 
Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie stawek podatku od środków 
transportowych. Zapoznał radnych z zmianami w tej uchwale, w stosunku do projektu który 
radni rozpatrywali na posiedzeniu Komisji. Zmiana ta wynika z faktu, że stawki minimalne 
podatku muszą być zachowane w takiej wysokości, w jakiej określa to ustawa o podatkach i 
opłatach lokalnych. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr IX/55/03 w 
sprawie stawek podatku od środków transportowych. 

(w zał. na str................prot.) 
 
Pan Przewodniczący poinformował radnych, że w 2004 roku nadal będą obowiązywały 
następujące uchwały Rady Gminy Mielnik : 

1. w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości. 
2. w sprawie podatku od posiadania psów. 
3. w sprawie określenia wzorów deklaracji na podatek rolny i podatek leśny i 

informacji w sprawie podatku rolnego i leśnego. 
4. w sprawie ustalenia opłaty miejscowej. 
5. w sprawie stawek opłaty targowej, zasad ustalania i poboru oraz terminów płatności. 
6. w sprawie wysokości opłaty administracyjnej. 

 
Do punktu 12. 

 
Odpowiedzi na interpelacje i część zapytań udzielił Pan Wójt Gminy. 
Odpowiedź na interpelację nr 26/03 
Wyjaśnił, że nie są mu znane przypadki prywatnych dzierżaw gruntów, tzw. bezumownych, 
ponieważ nikt tego do Urzędu nie zgłasza i nie jest prowadzony rejestr takich dzierżaw. 
Podatki są umarzane w przypadku kiedy zaistnieją jakieś przesłanki ku temu, takie jak : 
- czy i kiedy były już danemu podatnikowi umarzane podatki, 
- ogólna sytuacja finansowa podatnika, 
- zdarzenia losowe (śmierć, choroba, wypadek, pożar, powódź itp.) 
Jeśli chodzi o wywieszanie list podatników, którym umorzono podatek, to taka informacja, za 
rok bieżący, zostanie wywieszona na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy. Kiedy to się stanie to 
Pan Wójt nie może dokładnie określić, ponieważ pracownik który się tym zajmuje przez długi 
czas chorował, był nieobecny w pracy, teraz ma dużo pracy do nadrobienia. Ostatecznym 
terminem, zgodnym z ustawą, do kiedy taka informacja za 2003r. ma zostać upubliczniona 
jest 30 kwietnia 2004r. 
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Odpowiedź na interpelację nr 27/03 
Zwrócimy się do właściciela drogi o właściwe oznakowanie miejscowości Olchowicze. 
 
Odpowiedź na zapytanie Pana Dariusza Klimczuka 
Został dokonany, przy udziale przedstawiciela Starostwa Powiatowego, policjanta z ruchu 
drogowego oraz przedstawicieli Urzędu, przegląd dróg gminnych. Po tym przeglądzie 
uzupełnione zostanie oznakowanie na tych drogach. Jeśliby jednak jeszcze gdzieś jego 
brakowało, należy zgłaszać się z tym bezpośrednio do Pana Gorochowicza.  
Pan Wójt przypomniał, że tylko drogi utwardzone mogą być oznakowane. 
 
Odpowiedź na zapytanie Pani Walentyny Wierzby 
Urząd Gminy nie otrzymuje z Urzędu Skarbowego imiennego wykazu dokonywanych 
transakcji na terenie gminy ani też wielkości naliczonego podatku. Podatek od 
przeprowadzonych transakcji ściąga Urząd Skarbowy i należną nam część, ogółem, przelewa 
na nasze konto, bez podawania nazwisk podatników. Z zapytaniem w tej sprawie należy więc 
zwrócić się do Urzędu Skarbowego. 
 
Odpowiedź na zapytanie Pana Stanisława Drozdowskiego 
Odpowiedzi udzielił Pan Tomasz Gorochowicz 
Posiadamy na stanie lampę oświetleniową do zamontowania w Wajkowie, nie możemy 
jednak tego zrobić własnymi siłami. W Radziwiłłówce wymaga poprawienia wcześniejsze 
zamontowanie tam lamp oświetleniowych, kiedy wykonawca pojawi się ze sprzętem aby tego 
dokonać, zostanie przy tej okazji zainstalowana lampa w Wajkowie. 
 

Do punktu 13. 
 
Pan Tomasz Gorochowicz poinformował obecnych na sesji, że od 1 stycznia 2004r. wchodzi 
w życie ustawa, między innymi, o obowiązkowym ubezpieczeniu rolników od 
odpowiedzialności cywilnej i o obowiązkowym ubezpieczeniu budynków. Ubezpieczeniem 
obowiązkowym objęci są wszyscy posiadacze gospodarstw rolnych. Sprawa ta zostanie 
rozpropagowana poprzez obwieszczenia na tablicach ogłoszeń i sołtysów wsi. Ustawa 
przewiduje sankcje za nieopłacenie składek ubezpieczenia, kontrolę realizacji tego obowiązku 
będzie przeprowadzał Wójt. Jeżeli w trakcie kontroli okaże się że właściciel gospodarstwa nie 
posiada polisy ubezpieczeniowej, zostanie to zgłoszone do Funduszu Gwarancyjnego i rolnik 
poniesie karę w wysokości 100 euro za brak ubezpieczenia budynku i 30 euro za brak OC. 
Ponadto zostanie zmuszony do zawarcia ubezpieczenia. Firmy ubezpieczeniowe na pewno 
dotrą do wszystkich rolników, większość właścicieli gospodarstw już od dawna opłaca 
ubezpieczenie, wyszukiwani będą ci, którzy nie płacą. 
 
Pan Wójt poinformował zebranych, że w styczniu, po świętach prawosławnych, 
organizowane będą zebrania wiejskie. Harmonogram tych zebrań sołtysi otrzymają również w 
styczniu, po świętach prawosławnych. 
 
Pan Kazimierz Tobota 
Zwrócił się z zapytaniem czy w roku przyszłym przewiduje się pobieranie opłat z tytułu 
korzystania z sali gimnastycznej, bo teraz takie opłaty chyba nie są pobierane? 
 
Pani Alicja Sawczuk – Dyrektor Zespołu Szkół w Mielniku 
Wyjaśniła, że kierując się sugestią Pana Wójta do tej pory nie pobierała opłat od 
zorganizowanych grup za korzystanie z sali gimnastycznej. Przyznała, że Zespół Szkół ponosi 
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duże koszty z tytułu utrzymania tej sali, kosztuje oświetlenie, ogrzewanie, sprzątanie, 
potrzebna jest obecność pracownika szkoły w czasie kiedy odbywają się zajęcia na sali. 
 
Pan Wójt Gminy 
Poinformował, że w roku przyszłym również planuje bezpłatne korzystanie z sali 
gimnastycznej dla zorganizowanych grup mieszkańców gminy. Bardzo dobrze układa się nam 
współpraca ze Strażą Graniczną, z tego tytułu funkcjonariusze Straży również nieodpłatnie 
ćwiczą na sali. 
 
Pani Walentyna Wierzba poprosiła o udzielenie najnowszych informacji na temat adaptacji 
pomieszczeń na Ośrodek Zdrowia w Mielniku. Stwierdziła, że w okazanym wcześniej radnym 
projekcie adaptacji budynku zaniepokojenie budzi brak oddzielnych wejść dla dzieci chorych 
i zdrowych oraz oddzielnych poczekalni. 
 
Pan Wójt poinformował, że trochę ślimaczą się sprawy związane z adaptacją tego budynku, 
chociaż pocieszające jest to, że nie będą potrzebne pozwolenia na budowę. Jeśli chodzi o sam 
projekt pomieszczeń, to Pan Wójt uważa, że w tej kwestii należy zdać się na architektów, 
którzy są specjalistami w swojej dziedzinie i na pewno nie pominą nic, co jest koniecznie 
przy tego typu obiektach.  
 
Pan Sekretarz Gminy przedstawił radnym zestawienie wydatków MKS Mielnik w 2003r. 
oraz udzielił odpowiedzi na zadawane mu pytania, dotyczące funkcjonowania Klubu. 

(informacja w załączeniu na str.............prot.) 
 
Pan Wójt i Pan Przewodniczący Rady złożyli radnym i gościom obecnym na sesji życzenia 
świąteczne i noworoczne. 
 
Goście obecni na sesji otrzymali od Pana Wójta kalendarze na 2004r., promujące Gminę 
Mielnik. 
 

Do punktu 14. 
 

Wobec wyczerpania porządku obrad IX sesji Rady Gminy Mielnik Przewodniczący 
Rady podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej posiedzenie. 
 
 
 
Protokołowała 

Elżbieta Szymańska 


